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Svar på interpellasjonen fra Gerd Eva Holtung

”Elektronisk stemmegivning – utfordringer og muligheter” er tittelen på en rapport Kommunal- og 
regionaldepartementet mottok i februar 2006.  Formannskapet i Re hadde rapporten til høring 
29.08.06. og fattet følgende enstemmige vedtak:

Re kommune slutter seg til hovedprinsippene i rapport om elektronisk stemmegivning –
utfordringer og muligheter med følgende bemerkninger:  

• Det bør snarest mulig og så snart det er forsvarlig legges til rette for forsøk med elektronisk 
stemmegivning.

• Re kommune stiller seg positiv til å delta i et forsøksprosjekt med elektronisk 
stemmegivning.

Hemmelig valg er et grunnleggende prinsipp som skal gjelde også ved elektronisk stemmegivning.  
Det slår rapporten fast, og det blir også sterkt understreket av Europarådets Ministerkomite i et 
vedtak av 30.09.04.  Hvor vidt teknologien er så langt kommet i dag at det her kan gis garantier er 
det imidlertid usikkerhet om.  Rapporten konkluderer derfor med at det ikke bør innføres 
elektronisk stemmegivning i stor skala nå.

Stemmegivning i kontrollerte omgivelser vil si i et valglokale under oppsyn av valgfunksjonærer.  
Stemmegivning i ukontrollerte omgivelser vil si at stemmegivningen finner sted et sted der ingen 
kan føre kontroll med hvordan den skjer.  Det er særlig dette siste som reiser prinsipielle spørsmål.

Rapporten sier at det må kunne tilbys å stemme elektronisk hjemmefra.  Det må imidlertid gis 
anledning til å ombestemme seg.  Det vil si å stemme på nytt for eksempel i et valglokale for 
forhåndstemmegivning eller på valgtinget.  Følgelig bør det ikke kunne gis anledning til å avgi 
elektronisk stemme i ukontrollerte omgivelser på valgdagen, siden dette i praksis sterkt begrenser 
eller eventuelt gjør det umulig for velgeren å stemme på nytt.

For øvrig tenker en seg elektronisk stemmegivning som et alternativ til ordinær stemmegivning, slik 
at papirstemmesedlene fortsatt skal eksistere.

Så langt har ikke kommunen mottatt noe nærmere reglement for et forsøksopplegg i 2011, ei heller 
tilbakemelding på vår meldte interesse for å være med i et slikt forsøk.
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